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ODVOZ TŘÍDĚNÉHO ODPADU 
 

Tříděný odpad je odvážen pracovníky Obce Světlá Hora v těchto dnech: 

pondělí       4. listopadu 2019      45. týden 

pondělí     18. listopadu 2019              47. týden 
 

PROVOZNÍ DOBA SBĚRNÉHO DVORA Nebereme pneumatiky 

PO-PÁ        6:00—14:30 hod 

      SO         9:00—11:00 hod 

 
 

ODVOZ KOMUNÁLNÍHO ODPADU TS BRUNTÁL 
 

Komunální odpad - popelnice - budou vyvezeny v těchto dnech: 
středa           6. listopadu 2019         45. týden  

středa          20. listopadu 2019        47. týden  
 

 

Provozní doba KNIHOVNY         

Úterý od 15.00 hod do 18.00 hod.  
 

 

ORDINACE PRAKTICKÉ LÉKAŘKY   

MUDr. Naděžda Ryšánková  
 

Světlá Hora: každý čtvrtek od 13.00 do 15.00  
 

Bruntál:   den  Odběry, EKG    ordinace  

Telefon.: 554 725 473 Pondělí    7.00 - 8.00              8.00 - 11.30 

Mob.: 606 792 754      Úterý                 -             13.00 - 16.30 

    St, Čt, Pá        7.00 - 8.00              8.00 - 11.30 

 

ORDINACE ZUBNÍ LÉKAŘKY MUDr. Božena Marková 
 

ORDINACE SVĚTLÁ HORA tel. 554 737 007 

 pondělí     7.30 – 14.30    

 úterý     7.30 – 14.30   

 středa     7.30 – 14.00    

  čtvrtek      7.30 – 14.00   

  pátek                7.30 – 12.00  

 

 

ČEZ poruchová služba 

tel. 800 850 860 
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 Informace obecního úřaduInformace obecního úřadu  
 

 

 

www.svetlahora.cz,e-mail: svetlahora@svetlahora.cz  

IČO: 00296392, IS DS : 8ycba46 

Facebook : https://www.facebook.com/svetlahora/ 

Číslo účtu: 4200085342/6800 Sberbank CZ, a.s. 
  
 

Pracovní doba OÚ 

Pondělí                7:00-11:30      12:00-16:30  

Úterý                   7:00-11:30      12:00-15:00 (matrika uzavřena) 

Středa                  7:00-11:30      12:00-16:30 

Čtvrtek                7:00-11:30      12:00-15:00 

Pátek                   7:00-11:30      12:00-14:30  

vždy od 11:30 do 12:00 polední pauza 
 

PROVOZNÍ DOBA POŠTY ve Světlé Hoře , tel. 954279331 
Pondělí                8:00-11:00      14:00-17:00  

Úterý                   8:00-12:00      13:00-15:00 

Středa                  8:00-11:00      14:00-17:00  

Čtvrtek                8:00-11:00      14:00-17:00  

Pátek                   8:00-12:00      13:00-15:00 
 

DŮLEŽITÁ TELEFONNÍ ČÍSLA 

Policie ČR       158  

Záchranná služba      155  

Hasiči        150 

Jednotné evropské číslo tísňového volání:   112  

Zdravotnické informační centrum  553 777 777 - Tato služba je k dispozici 

24 hod. denně, a mj. dostanete odpověď k lékařské pohotovostní službě, ale i případné 

odborné zdravotnické rady 

T. Svobodová 

Ing. L. Školoud  

M. Nováková  

M. Marková  

R. Soroková 

 

J. Vodrážková  

Ing. J. Kukučka  

Ing. M. Školoudová  

Z. Šamaj  

L. Kopec 

Starostka obce 

Místostarosta obce, lesník 

Účetní 

Podatelna, matrika, ověřování 

Evidence obyvatel, pohledávky, 

sociální služby, správa majetku 

Pokladna, bytové hospodářství 

Pozemky, výstavba, czechpoint 

Úprava veřejného prostranství 

Pracovník obce, sběrný dvůr 

Správce víceúčelového hřiště 

554 773 151, 731 187 205 

734 326 507 

554 773 153 

554 773 150 

554 773 152 

 

554 773 157 

554 773 155 

554 773 154 

731 187 210 

732 771 958  

http://cs.wikipedia.org/wiki/Evropa
http://cs.wikipedia.org/wiki/Telefonn%C3%AD_%C4%8D%C3%ADslo
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Slovo starostky 
 

Vážení spoluobčané, 

 

 jakmile budete číst tyto řádky, akce Zastávka v Suché Rudné bude 

ukončena. Zakázka, která se týká opravy zpevněných ploch v okolí 

bytových domů, je také ukončena. Část zakázky byla zrušena proto, že 

součástí zakázky nebyl chodník před domy (č.p. 366 a367) naproti 

dětského hřiště a dodatečně byl zjištěn špatný stav kanalizace za těmito 

domy. Cena chodníku byla dodatečně naceněna na cca 1 mil. korun. A to 

se mi zdá opravdu hodně! Proto budeme hledat jiné řešení.  

 Dále je slíbeno osvětlení v části Dětřichovice a ve Staré Vodě, kde 

firma čeká na dodání světel. Termín je stanovený do konce listopadu 

2019. Dále máme zpracovaný projekt na vodovod Dětřichovice a 

kanalizaci nad kostelem, obě akce včetně stavebního povolení. 

 Od ledna 2019 řešíme pravidelně stav Domu s pečovatelskou 

službou. Dospěli jsme k závěru, že stav budovy je i přes pravidelnou 

údržbu velmi špatný.  K dnešnímu dni je zpracována projektová 

dokumentace a vydáno stavební povolení na opravy. Závady, které zde 

jsou, nevznikly špatnou údržbou domu, ale už při zpracovávání 

samotného projektu: nevhodná konstrukce střechy, špatné rozvody vody, 

špatně zabudovaná střešní okna, chybějící izolace pod sprchovými kouty, 

stupačky nenapojené na odpady, vydrolený beton na chodbách, špatně 

řešené balkóny bez spádu nebo se spádem do bytu… Na stavbu domu 

byly použity i dotace. V době, kdy byl dům kolaudován, obec byla 

zadlužená a nebyly ani včas vyplacené mzdy zaměstnancům. Obec stála 

před rozhodnutím, zda kolaudovat anebo nekolaudovat a vrátit dotace cca 

15 mil. a zadlužit tak obec ještě více. V tutéž dobu se navíc řešily vážné 

finanční problémy spojené se dvěma dalšími problematickými stavbami – 

a to rekonstrukce čističky a 1. etapa výstavby ZŠ a rekonstrukce 

kulturního domu. Každá doba má svoje pro a proti. Věřím, že v roce 2006 

to bylo asi to nejlepší řešení. Nikdy to není rozhodnutí jedince, ale celého 

zastupitelstva, kde je 15 členů. V poslední době se na „domečku“ podařilo 

vyměnit vchodové dveře, protože původní byly zkroucené a jedny se 

nedaly ani otevřít. Provedly se opravdu drobné opravy: doplnila se madla 
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 do všech pater, vyměnilo se kování balkonových dveří některých bytů 

apod. Každý byt, který se předává dalšímu nájemci, je vždy zkontrolován, 

jsou provedeny potřebné opravy a úpravy (odpady, baterie, sprchy…). 

Mrzí mne, že mezi lidmi panuje taková nenávist a závist. Měla 

jsem možnost navštívit jiné obce, kde lidé táhnou za jeden provaz a 

každému záleží na tom, jak to v obci vypadá. Nikdo si nedovolí odkládat 

odpady tam, kde nepatří. Nikdo neparkuje před kontejnery, které pak 

technické služby nemohou vyvézt, tak jak se stalo minule u nás, a lidé 

kolem kontejneru nevytvářejí hromady z pytlů naplněnými odpadky. 

Přitom stačilo tak málo: zajít o pár kroků dál a umístit pytle do 

prázdnějších kontejnerů. Ale proč? Máme přece pracovníky, kteří to 

uklidí!  

Jinde lidé mají zájem mít pozemek (i obecní) před domem hezčí, 

než má soused! U nás je to pozemek obecní, tak se postarejte! Ale to je 

běh na dlouhou trať, a pokud se všichni nezapojíme, bude nám to lhostejné 

a budeme se chovat tak, jako doposud, přestávám věřit, že se někam 

posuneme. Budeme řešit jen další trestní oznámení, kdo koho slovně 

napadl, kdo se škaredě podíval, na koho ukázal a jak to myslel! 

Přeji Vám krásné podzimní dny!      

 

Taťána Svobodová, starostka 
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Výpis z usnesení z 15. schůze rady obce konané dne 21. 10. 2019 

 

Rada obce schválila: 

 záměry na pronájmy bytu č. 1 (3 + 1) – 1. patro a bytu č 3. (3 + 1) - 

podkroví v domě Světlá č.p. 327, Světlá Hora (zdravotní středisko) 

 nájemní smlouvu na byt č. 9 (1 + kk) v DPS Světlá č.p. 433 

 poskytnutí finanční dotace ve výši 6. 600,- Kč z rozpočtu obce Světlá 

Hora na rok 2019 pro SDH Světlá Hora, na pronájem tělocvičny pro 

mladé hasiče 

 rozpočtové opatření č. 10/2019 k rozpočtu obce Světlá Hora na rok 

2019 

 smlouvy o dílo na provádění zimní údržby komunikací v obci dle 

zimního operačního plánu 2019 – 2020 

 smlouvu o dílo a zpracování žádosti o dotaci na pořízení traktoru, 

uzavřenou mezi Firmou AGROTEC a.s. Hustopeče a Obcí Světlá 

Hora 

 smlouvu o dílo na zpracování projektu „Rozšíření sběrného dvora 

Světlá Hora“ 

 nákup 15 ks odpadkových košů pro doplnění do částí obce Světlá a 

Suchá Rudná 

 

Rada obce vzala na vědomí: 

 zápis z komise kulturní a sportovní ze dne 24. 9. 2019 

 

Celé znění usnesení rady obce, upravené v souladu se zákonem č. 

101/2000 Sb. o ochraně osobních údajů, najdete na webových stránkách 

obce http://www. svetlahora.cz/obecní úřad/ usnesení rady obce. Zde 

najdete odkaz na aplikaci UZOb, ve které jsou usnesení zpracována, popř. 

se něj lze podívat přímo na http://www.uzob.cz 

  

       M. Marková, Obec Světlá Hora 
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Výpis z usnesení z 9. zasedání Zastupitelstva obce Světlá Hora 

konaného dne 7. 10. 2019 

 

 

Zastupitelstvo obce schválilo:  

 podání žádostí o dotace k akcím „Vodovod Dětřichovice“, 

Prodloužení kanalizace nad kostelem“, „Výstavba a modernizace 

zařízení pro sběr, třídění a úpravu odpadu“, Technika a technologie 

pro lesní hospodářství“  

 prodeje pozemků v obci za cenu v čase a místě obvyklou, dle 

znaleckého posudku 

 prodej pozemku parc.č. 1100/7 trvalý travní porost o výměře 1615 m2 

v k.ú. Dětřichovice, obálkovou metodou, nejméně však za cenu dle 

znaleckého posudku, plus poplatky spojené s prodejem 

 prodej pozemku parc.č. 158/12 trvalý travní porost o výměře 665 m2 a 

parc.č. 158/13 trvalý travní porost o výměře 532 m2 vše v k.ú. Suchá 

Rudná, za cenu v čase a místě obvyklou, dle znaleckého posudku, 

plus poplatky spojené s prodejem 

 využití práva zpětné koupě pozemku parc.č. 771/15 trvalý travní 

porost o výměře 1 347 m2 v k.ú. Světlá ve Slezsku 

 pořádání Dostihového dne v obci v letech 2020 – 2023 

 

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí: 

 zápis ze zasedání kontrolního výboru konaného dne 3. 4. 2019 

 zápis ze zasedání finančního výboru konaného dne 10. 9. 2019 

 zápis ze schůze starostky s občany v Suché Rudné dne 14. 9. 2019 

 

 

Zastupitelstvo obce odložilo:  

 projednání záměru na převedení kanalizace a ČOV Světlá Hora 

společnosti VaK Bruntál a.s., do příštího zasedání zastupitelstva obce 

 projednání vybudování přístupové komunikace k pozemkům parc.č. 

61/6, 61/3  56 v k.ú. Suchá Rudná, do doby zpracování dokumentace 

pro územní rozhodnutí a vypořádání majetkových vztahů  
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Zastupitelstvo obce uložilo:  

 starostce obce, aby do příštího zasedání zastupitelstva obce připravila 

informace o účetní hodnotě kanalizace a ČOV Světlá Hora a náklady 

na její stávající provoz 

 starostce obce, aby připravila podklady pro jednání ohledně 

rekonstrukce Domu s pečovatelskou službou 

 

Celé znění usnesení zastupitelstva obce, upravené v souladu se zákonem 

č. 101/2000 Sb. o ochraně osobních údajů, najdete na webových 

stránkách obce http://www. svetlahora.cz/obecní úřad/ usnesení 

zastupitelstva obce. Zde je odkaz na aplikaci UZOb, ve které jsou 

usnesení zpracována, popř. se něj lze podívat přímo na http://

www.uzob.cz 

Originály jsou uloženy na Obci (přízemí, M. Marková) a je do nich 

možno nahlížet, pořizovat si výpisy nebo jejich kopie, a to v úřední dny 

(pondělí, středa) od 7. 00 do 16. 30 hod.       

                                       M. Marková, Obec Světlá Hora 

 

 

Obec Světlá Hora nabízí k pronájmu byty ve vlastnictví obce: 

 

Byt č. 1 v domě č.p. 327 ve Světlé (zdravotní středisko), 3 + 1, 

započtená plocha  125,15 m2, 1. patro,  minimální výše nájemného je 

25,87 Kč za m2, nájemce si hradí el. energii a plyn. 

Byt č. 3 v domě č.p. 327 ve Světlé (zdravotní středisko), 3+ kk, 

započtená plocha vč. sklepu 116,9 m2, podkroví, minimální výše 

nájemného je 25,87 Kč za m2, nájemce si hradí el. energii a plyn. 

 

Své nabídky zasílejte písemně v zalepené obálce v termínu do 

18. 11. 2019 do 13 hodin na adresu Obec Světlá Hora, Světlá č.p. 374, 

793 31  Světlá Hora. 

 

 

Obálka bude na čelní straně označena heslem „Bytová jednotka 
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 č. 1(nebo 3) – neotvírat“ a na zadní straně jménem a adresou zájemce. 

 

Nabídka musí být učiněna písemně a musí v ní být obsaženy tyto údaje: 

 Jméno a příjmení, datum narození, adresa trvalého pobytu, 

závazná adresa pro doručování vč. uvedení kontaktních údajů – 

telefon, e-mail. 

 Jméno a příjmení, datum narození dalších členů společné 

domácnosti, kteří se do nového bytu se zájemcem nastěhují. 

 Nabídka základního měsíčního nájemného za m2 podlahové 

plochy bytu v Kč (tato cena neobsahuje úhrady za vybavení bytu a 

služby spojené s užíváním bytu). 

 Podpis uchazeče. 

 
Při výběru uchazeče je zpravidla zásadním hodnotícím kritériem výše 

nabídnuté ceny za pronájem, bezdlužnost vůči obci. 

Obec Světlá Hora si vyhrazuje právo nevybrat žádného z uchazečů a to i 

bez udání důvodu. 

                                                                                                                       
Jana Vodrážková                                                                                                                

bytový referent 
 

 

 

Volby do Osadního výboru Suchá Rudná 

 

Vzhledem k tomu, že dosavadní členové i předseda Osadního výboru 

Suchá Rudná odstoupili z funkcí, je potřeba zvolit nové složení osadního 

výboru.  

Osadní výbor bude nadále tříčlenný a složený z občanů s trvalým 

pobytem v Suché Rudné. „Volby“ proběhnou v sobotu 7. prosince 2019 

v přízemí hotelu Paramon od 13.00 do 15.00 hodin, kde budou 

k dispozici volební lístky. Pro ověření trvalého pobytu je potřeba vzít si 

občanský průkaz. 

Momentálně jsou z řad občanů Suché Rudné navrženi za členy osadního 

výboru tito kandidáti - pí Šafarčíková, pí Paulíková a p. Januš.  
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Příspěvky zastupitelů 

Publikováno bez korektur a zásahů redakční rady. Vyjadřují jen názory 

pisatele. 

 
DOČKÁME SE NĚKDY ŘÁDNÉHO HOSPODÁŘE? 

Po delší době se s Vámi chceme podělit o informace ze zastupitelstva obce (ZO), které 

považujeme za nutné prezentovat. 

Jak funguje obecní moloch! 

Malá ukázka práce obecního úřadu (OÚ), viz info z Besedy s občany v Suché Rudné. Občanka 
této části si šla na obec vyžádat nějaké materiály a informace k záležitostem, které se týkaly její 
vesnice. Po „předvedené vstřícnosti OÚ“ se raději se obrátila na MÚ Bruntál, kde tyto informace 
získala bez problémů. Dále na posledním ZO nás zarazilo veřejné vystoupení zapisovatelky OÚ 
paní Markové, která slovně napadla paní Š ze SR, s tím, že "šíří nenávist na sociální síti", což 
prý šíříme i my! Paní Š. se ihned proti tomu ohradila jako proti pomluvě a my činíme totéž! 
Obviňovat někoho ze šíření nenávisti jen proto, že si dovoluje říct veřejně pravdu, či svůj názor, 
zavání totalitou. To se fakt chceme vrátit o 30 let zpět? Někomu by to jistě vyhovovalo - zavřít 
hubu těm, co se nebojí říct pravdu a potichoučku vysávat obecní peníze. Přitom, jak jsme již 
v minulosti informovali - naše vesnická oligarchie zaměstnává 7 (slovy sedm!!!) 
zaměstnanců, což je o 50% více, než mají podobné obce. Exstarosta Vojtíšek dokonce přijal 
2 zaměstnance nad limit schválený radou obce, dnešní manželku místostarosty a paní V, pro 
kterou ve své vlastní soukromé firmě už neměl práci. To je rodinný podniček, placený z našich 
peněz, co?. Škoda způsobená nadbytečným zaměstnáváním činí několik milionů a ani 
současná starostka nemá zájem toto řešit! Pokud by se nadbytek zaměstnanců projevil v 
pružnější činnosti OÚ, v lepší informovanosti veřejnosti a zastupitelů, evidenci hlasování na obci, 
digitalizaci služeb občanům, vstřícnosti k občanům, v kvalitnějším zpracování materiálů 
předkládaných zastupitelům, v pravidelných výjezdních zasedáních (což vše dlouhodobě 
požadujeme), tak by se nad tím snad dalo přimhouřit oko, ale jak vidno, opak je pravdou. Prostě, 
jak říká stará pravda: "když se podaří z úřadu vybudovat moloch, občany už nepotřebuje, 
vystačí si sám se sebou".  

"Domeček" 

Jistě vzpomínáte, že tak se za starosty Harazina láskyplně říkalo Domu z pečovatelské služby 
(DPS), v jehož výstavbě se utopilo neuvěřitelných cca 40 milionů (!) a zkolaudován byl v roce 
2006 bez závad. Na tu dobu - jen tak na okraj - jde o částku silně přemrštěnou. Na stavbu byla 
poskytnuta záruka minimálně po dobu 5 let, dle zákona, tj. do roku 2011. Po celou tuto dobu 
nebyla záruka uplatněna a dnes - po dalších 8 letech se najednou projevily závady, které je 
nutno odstranit. Jistě, průběžné opravy a údržbu je vždy nutno dělat. Ale na ZO v 09/2019, jsme 
obdrželi od projektanta položkový rozpočet na opravu DPS ve výši 15.774.614,-Kč - to je 
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 větší třetina těch (nafouklých) stavebních nákladů! Dovedete si představit, že si postavíte 
nový dům třeba za 2,5 milionu a už po 13 letech uděláte opravu za milion? To by jistě nikdo 
neudělal, to si může dovolit jen naše obec, protože hospodaří s našimi penězi a z cizího krev 
neteče! 
Dovolte nám citovat zákon: "K základní povinnosti zastupitelů obce (starosty/tky, radních) při 
hospodaření s majetkem obce je ho chránit před zničením, poškozením nebo zneužitím. 
Včas uplatňovat právo na náhradu škody, včetně sledování a zabezpečování těchto práv 
tak, aby nedošlo k jejímu promlčení." Nabízí se otázky: Proč nebyly uplatněny záruky? Proč 
byla zanedbána údržba? A kdo za to ponese zodpovědnost? Poslední otázka je řečnická - v 

naší slavné obci jako vždy nikdo, to se můžeme vsadit!!! 

Toto je sdělení zastupitelů obce Pavla Skály a Aloise Šimčíka 
 
 

Příspěvky místních spolků a sdružení 
 

 

Světelská pohoda a Obec Světlá Hora vás zvou  
 

do kulturního zařízení v sobotu 30. listopadu od 10 hodin na  

 

Vánoční tvoření. 
 

 

Zde si každý může koupit nebo sám vyrobit adventní věnec nebo jinou 

vánoční dekoraci. Děti mohou péct perníčky nebo vánoční cukroví, také 

si mohou vyrobit ozdoby ve vánoční dílně. Nebude chybět tradiční 

výstava vánočních dekorací a malý jarmark s možností zakoupení ozdob 

nebo dárků. Rovněž připravíme malé občerstvení: vynikající vánoční 

punč, vánočku, cukroví a další.  
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V 1630 hodin začne  
 

Rozsvícení vánočního stromu 

 

 na nádherně rostoucím stromu vedle Kulturního 

střediska.  

 

 

 

 

 

KURZ KERAMIKY 

Pravidelný kurz keramiky v měsíci listopadu se uskuteční 8. 11. 2019 od 

17,00hod. 

    

     Srdečně zvou pořadatelé. 

 

 

 

 

 

Jak jsme již informovali v minulém zpravodaji, v letošním ročníku ankety 

Dobrovolní hasiči roku 2019, se do finále mezi 25 vybraných sborů dostal 

i Sbor dobrovolných hasičů Světlá Hora. Veřejné hlasování skončilo 20. 

října, ale do uzávěrky tohoto čísla Zpravodaje jsme nedostali oficiální 

výsledky ankety. Nemůžeme se tudíž s vámi podělit o našem konečném 

umístění. Slavnostní vyhlášení ankety  se bude konat 20. listopadu v Boby 

centru v Brně. Na vyhlášení náš sbor dostal pozvánku a již jsme potvrdili 

účast 4 osob. 
     Pro nás, členy SDH Světlá Hora, je již účast ve finálovém kole ankety 

ohromným úspěchem a jsme sami zvědavi na naše konečné umístění. V 

průběžném hodnocení zhruba v polovině ankety jsme byli na 8. místě. To 
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 je v silné konkurenci sborů z větších měst velmi pěkné. Všem, kteří nás v 

anketě podpořili prostřednictvím internetu nebo odesláním SMS, 

velmi děkujeme.   

 

Zahájení hry PLAMEN 2020 
 

 Dne 5. října 2019 byl zahájen ročník hry Plamen 2020 Závodem 

požárnické všestrannosti (dále ZPV) který se konal ve Světlé Hoře 

společně se štafetou požárních dvojic. V ZPV startovalo celkem jen 14 

pětičlenných hlídek mladých hasičů, 2 pětičlenné hlídky smíšených 

družstev a 7 dorostenek v kategorii jednotlivců. Obě soutěže proběhly bez 

připomínek, vše bylo velmi dobře zajištěno. Je jen škoda nepříznivého 

počasí a hlavně velké neúčasti dalších kolektivů z ostatních sborů. Do 

soutěží se totiž zapojilo pouze 7 ze 13 sborů, které v našem okrese pracují 

s mládeží.    

 

 
 

Závod požárnické všestrannosti:   
Pořadí mladších žáků: 1. Krnov     Pořadí starších žáků: 1. Světlá Hora      
                                     2. Vrbno pod Prad.                       2. Krnov A 
                                     3. Světlá Hora                              3. Holčovice   
  

Štafeta požárních dvojic: 1. Krnov   Štafeta PD starší: 1. Holčovice mladší                                                                     

0                                       2. Holčovice                          2. Krnov          

                                         3. Vrbno pod Prad.                3. Vrbno 
Světlá Hora skončila v obou kategoriích na 4. místě. 
  

Pořadí smíšených družstev dorostenců v ZPV:  1. Holčovice         
                                                                            2. Dvorce   
  

ZPV se zúčastnilo také 7 dorostenek v kategorii jednotlivců.  Umístění 

bylo následující:  dorostenky –  kategorie  starší:    
1. místo Linhartová Tereza – Svobodné Heřmanice 
2. místo Kovářová Lucie - Svobodné Heřmanice 

3. místo Pavesková Nela – Krnov   
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 střední: 1. místo Králová Veronika – Světlá Hora    

             2. místo Nedbalová Tereza – Světlá Hora  
  

mladší:   1. místo Doležalová Simona – Dvorce    
               2. místo Želinská Tereza – Světlá Hora   
  

dorostenci – letos nestartoval žádný dorostenec  
  

 Na závěrečném nástupu, který se kvůli počasí konal v garáži hasičské 

zbrojnice, byly předány i diplomy a poháry za letošní ročník hasičské ligy 

mládeže. Mladší žáci Světlé Hory obsadili 3. místo a starší žáci se umístili 

dokonce na 2. místě. V obou kategoriích zvítězili žáci z Holčovic. 
Starosta OSH Bruntál pan Orság pak na závěr předal panu Lukovskému   

poděkování Sboru a paní Svobodové poděkování Obci za podporu hasičů 

v obci. SDH Světlá Hora poděkoval za přípravu soutěže. 
Našim soutěžícím v kategoriích mladší, starší žáků i dorostenek děkujeme 

za velmi pěknou reprezentaci našeho sboru i obce. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Žáci a dorostenci s diplomy a poháry 

Zdeněk Hudec 
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Poděkování paní starostce T. Svobodové 

 

Během  realizace stavby „Oprava traťového úseku Bruntál – Malá 

Morávka, oprava žel. přejezdu P7689“  ( za Prametem) bylo  v  původním 

návrhu uzavření přejezdu bez možnosti objížďky  v délce  13 dní. 

Paní starostka vyvolala jednání s provádějící firmou IDS Olomouc a 

výsledek byl pro nás  více než příjemný. Přejezd byl uzavřen 2 x pouze na 

3 hodiny a při konečném dokončení stavby pouze 2 celé dny. 

Když se chce, všechno jde.   

Děkujeme.       

Ludmila Hřívová 

 

 

 

 

 

 

 

 

Začátkem měsíce října nás navštívilo „Divadélko pro školy“, jehož 

herci si připravili pro děti z MŠ a žáky 1. stupně ZŠ pohádku ze starého 

mlýna a pro žáky 6. – 9. třídy divadelní představení s názvem „Jak jste to 

myslel pane Shakespeare?“  

21. 10. byla zahájena florbalová sezóna prvním kolem okresní ligy. 

Naši vybraní žáci jeli poměřit svoje síly s ostatními školami do sportovní 

haly v Bruntálu, kde se turnaj konal. 

Protože bylo během celého měsíce příznivé počasí, pokračovaly práce 

na školní zahradě, do kterých se zapojili nejen žáci naší školy, ale i 

pedagogové v rámci projektového dne. 

I v letošním školním roce je škola zapojena do projektu „Ovoce do 

škol“ a „Mléko do škol“, ve kterých všichni žáci základní školy 

pravidelně každý týden dostávají zdarma ovoce a mléko. Naplno začaly 

fungovat zájmové útvary, do kterých se žáci přihlásili.  

 

Záladní škola v Andělské Hoře informuje 
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Nejdůležitější akcí měsíce listopadu budou jistě třídní schůzky, které 

jsou naplánovány na 7. listopadu. Ve stejný den se bude konat jednání 

Školské rady. 

 

 
Informace ze školní jídelny   

 

Platby stravného na prosinec 2019 můžete uhradit v pondělí 25. 11. 2019 v kanceláři 

školní jídelny při ZŠ a MŠ Andělská Hora a to v době od 7,15 hod do 11,00 hod a od 

14,00 do 15,00 hod. 

Bohdana Vikartovská, vedoucí ŠJ 

 

Projekt obnovy školní zahrady 

Již druhým rokem se snažíme, svépomocí a za pomoci rodičů i veřejnosti, realizovat 

projekt obnovy školní zahrady. Práce je opravdu hodně, a mnohdy si člověk říká, zda 

to stojí za tu námahu. Ale ano, stojí. Zahrada má sloužit dětem nejen v hodinách, ale 

také o přestávkách. 

A co se nám již podařilo? Obnovili jsme školní záhonky. Staré plastové byly 

nahrazeny lískovými vyvýšenými záhony. Společnými silami jsme vytvořili školní 

jezírko, které již nyní slouží mnoha vodním živočichům, ale i ptactvu, které sem 

chodí pít. Ve svahu ke skleníku jsme vybudovali motýlí záhon, který láká nejen je, 

ale také další hmyzí mlsouny. I stinná místa se dočkala osázení. 

To nejtěžší nás však ještě částečně čeká. Pod víceúčelovým hřištěm je poměrně 

prudký svah. Zde se má vybudovat skalka o rozloze cca 180m2. Začalo se stavbou 

gabionové zídky, která by měla svah nejen zpevnit, ale také zmírnit. Navozila se 

hlína a nechal se přivést čedič. 

Ve čtvrtek 17. 10. 2019 proběhl projektový den pro veřejnost, kde se čedič rozvážel 

po svahu, stavěla se suchá zídka a plevelily se záhony. Práce je hodně a za jedno 

odpoledne se to stihnout nedá, proto v práci budou pokračovat žáci 9. ročníku v pátek 

25. 10. pod vedením pana učitele Bujnocha. Snad se jim dílo podaří dokončit a my 

budeme moci svah osázet. 

Na jaře nás čeká revitalizace stávající venkovní učebny, tak aby ji bylo možno využít 

nejen v hodinách přírodovědy a ekologie. Chceme postavit dřevník, vybudovat 
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chodníky z nášlapných kamenů, ohraničit a ještě více osadit jezírko, zasadit ovocné 

stromy, vytvořit  jednoduché herní prvky atd. Výčet je opravdu dlouhý. 

Tímto bych chtěla poděkovat všem, kteří nám pomohli nejen z řad starších žáků, 

ale hlavně rodičům a veřejnosti. A zároveň vás prosím o další spolupráci a pomoc, 

neboť čas se nám krátí a práce je spousta. 

Průběh prací můžete sledovat na školních stránkách www.zsandel.net/zahrada/

zahrada.html 

 Kateřina Bujnochová 

 

 

 

 

 

 

Školní šachová sezóna začala... 

 

Již pátým rokem nabízíme žákům některých ročníků výuku šachu v 

předmětu Matematika v rámci projektu MŠMT a Šachového svazu ČR 

„Šachy do škol“. Přínosem šachové hry pro děti je především: rozvoj 

tvořivosti a logického myšlení, zlepšení představivosti a rozhodovacích 

schopností, zvýšení inteligence. Šachy učí děti plánovat, nejprve myslet 

a pak až konat, cvičí je v soustředěnosti a vytrvalosti. 

 

Díky zvýšenému zájmu žáků 1. stupně o šachy je naplněna kapacita jak 

středečního, tak i pátečního kroužku (o prvotřídní propagaci mezi dětmi 

se stará paní asistentka Hana Caletková). 

Na první turnaj jednotlivců okresního formátu, Velkou cenu Rýmařova, 

jsme vyslali 8 representantů školy, z nichž 5 bylo na turnaji této 

konkurence poprvé. Naši žáci vybojovali v kategorii Benjamínů 4., 5. a 

6. místo z 12 účastníků, mezi Mladšími žáky 6., 27. a 28. místo z 34 

soutěžících a ve skupině Starších žáků 15. a 16. místo z 23. Největším  
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překvapením (hlavně pro zkušenější soupeře) byl výkon našich 

nejmladších: Venduly Baďurové, Aleše Svobody a Josefa Krajčoviče. 

Klobouk dolů. 

 Jiří Bujnoch 

Mateřská škola ve Světlé Hoře 

Dva měsíce uběhly jako voda a podzim i vše, co s tímto ročním 

obdobím souvisí, nás provázelo pohádkami, příběhy, tvořením, 

malováním, písničkami a vše začarovalo do krásných barev. Poslední 

slzičky již téměř zmizely a tak školka žije svým správným dětským 

životním rytmem, který přináší radost, úsměv a veselí. Bohužel z naší 

školky odešla asistentka pedagoga paní Hluchníková a tímto jsme nuceni 

zrušit kroužek angličtiny, protože nemáme adekvátní náhradu. Kroužky - 

logopedický a výtvarný -  zůstávají. 

 

V úterý 2. 10. 2019 přijela do školky paní Andrysová – pracovnice 

POLICIE, aby nás seznámila s nebezpečím, které nám, malým, může 

hrozit. Velmi děkujeme za každoroční nabídku a opravdovou vstřícnost. 

Velmi si toho vážíme. 

 

V úterý 8. 10. 2019 jsme se vydali za kamarády do školy, kteří nás 

pozvali na veselou pohádku s dobrým koncem, u které jsme se nejen 

pobavili, ale také poučili. 

 

Ve čtvrtek 10. 10. 2019 přijela do školky naše známá kamarádka 

fenka TESII se svou majitelkou, aby nám ukázala další zajímavé kousky 

a také ukázala dětem, že pejsek je opravdový přítel, ale samozřejmě jen 

ten hodný a ten, kterého známe. 

 

V úterý 15. 10. 2019 přijel do školky člen mysliveckého spolku, který 

nám povídal o kouzlech přírody, její kráse, o bezpečí i nebezpečí, ale 

hlavně o ochraně čím dál vzácnější a bohužel i bolavější přírody. Za 
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 odměnu jsme nasbírali spoustu kaštanů a suchého chleba pro zvířátka. 

Tímto také děkujeme rodičům, že se zapojili do sběru kaštanů. 

 

V úterý 22. 10. 2019 jsme byli pozvání opět za kamarády do školy. 

Tentokrát si připravila program školka s vírou, že se bude líbit a všem 

nám pospolu bude dobře. 

 

Ve stejný den 22. 10. 2019 jsme uskutečnily akci PODZIMNÍČEK, na 

kterou jsme se pečlivě připravily, abychom pěknými výrobky překvapily 

nejen děti, ale i jejich rodiče. 

 

A v sobotu 26. 10. 2019 jsme milým programem básní a písniček 

přivítali nové občánky Světlé Hory. 

 

Co nás čeká. 

V úterý 19. 11. 2019 přijede do školky divadlo ze Šternberka s 

pohádkami, ve kterých vždy nalézáme veselí, zábavu, ale také moudrost. 

V pátek 22. 11. 2019 jako každoročně půjdeme potěšit srdíčka našich 

babiček a dědečků na jejich společném setkání. I letos jsme pro ně 

připravili dárečky a věříme, že nejen programem, ale i dárečkem, 

pohladíme jejich duši. 

V úterý 26. 11. 2019 pojedeme na setkání s kamarády do ZŠ. 

Tentokrát se budeme na překvapení těšit my. 

Na konci školního roku paní učitelky rozdaly evaluační dotazníky 

zaměřené na spokojenost rodičů s MŠ, které měly velmi kladný výsledek. 

A jsme rády, že takto dobrý výsledek měly i dotazníky směrované 

rodičům, které rozdávaly obce. 

 

        

 Michaela Horáková 
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Alej na Annaberg 

Alej na Anenský vrch byla v roce 2008 vyhlášena za památnou. Počátky 

této aleje lemující cestu k poutnímu kostelu svaté Anny jsou vázány na 

období vzniku kostela a poutní cesty k němu. V roce 1696 zde byla 

vystavěna dřevěná kaple, kterou v roce 1770 nahradil zděný kostel.  

Nejstarší stromy nacházející se v horní třetině mají odhadované stáří 

více jak 200 let a dosahují obvodu kmene až 400 cm. Nejčastěji jsou 

zde zastoupeny lípy. Spodní část aleje je mladší – kolem 80 let – a 

skládá se převážně z javorů. Střední část aleje je druhově i věkově 

nejpestřejší. Hojně se střídají tři druhy lip, dále je zde jasan ztepilý, 

javory a ojediněle bříza či smrk. Do památné aleje je zahrnuto 257 kusů 

stromů, celkově jich je 319. Alej patří k nejzachovalejším a 

nejúplnějším starým alejím v CHKO Jeseníky. Zároveň je velice 

působivou dominantou krajiny i města Andělská Hora.  

Péče o tuto alej vyžaduje nemálo času a také finance, o což se částečně 

stará město Andělská Hora i CHKO Jeseníky. V roce 2013 a 2016 jsme 

získali od společnosti Arnika ocenění Alej Moravskoslezského kraje. 

Pomozte nám získat letos titul Alej České republiky. Hlasovat můžete 

od 7. listopadu 2019 do 7. ledna 2020 na stránkách www.alejroku.cz. 

Děkujeme za pomoc. 

Kateřina Bujnochová 

  

http://www.alejroku.cz/
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 Ilustrační foto z Drakiády 2018 
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Recyklace má smysl 

 
Skoro každý z nás již dnes vnímá jako samozřejmost recyklaci skla, papíru 
nebo plastů. Méně zažité máme, že stejně tak by tomu mělo být i u 
elektrozařízení, i když toto tvrzení neplatí na sto procent. Starou pračku, 
televizi nebo ledničku bychom se asi do popelnice vyhodit nepokoušeli. U 
velkých elektrospotřebičů nezaváháme a odvezeme je do nejbližšího 
sběrného dvora. Ale jinak tomu je u tak běžných věcí denní potřeby, jako 
jsou úsporné žárovky, fény či holicí strojky. Ty se do popelnice před 
domem vejdou bez nejmenších problémů, tak proč pro ně hledat speciální 
sběrné místo? Navíc je nevyhazujeme každý den, tak proč si přidělávat 
práci? 
 
Ložiska nerostných surovin se postupně vyčerpávají, řada z nich se nachází na 
nepřístupných místech, kde by jejich těžba byla nejen časově, ale především 
finančně velmi náročná. Nezbývá než začít s přírodními zdroji šetřit a recyklovat 
suroviny ze starých elektrospotřebičů.  
 
Díky recyklaci lze využít mnoho materiálů – kovy včetně vzácných, plasty či sklo. 
Kromě využitelných surovin však obsahují elektrozařízení také různé škodlivé 
látky, které se díky ekologické recyklaci nedostanou do životního prostředí.  
 
Recyklace má smysl, pomozte nám chránit přírodu v naší obci a nevyhazujte 
elektrozařízení do směsného odpadu. 
 
V obci Světlá Hora můžete vysloužilá elektrozařízení odevzdat ve sběrném dvoře, 
který se nachází ve středu obce za prodejnou Hruška. Světelné zdroje pak 
můžete zanést také do malé sběrné nádoby, která je umístěna na obecním úřadě 
ve Světlé hoře.  
 
Zpětný odběr světelných zdrojů a dalších elektrozařízení pro naší obec zajišťuje 
kolektivní systém EKOLAMP, který v České republice funguje již od roku 2005. 
Vytváří síť sběrných míst a plně hradí přepravu sběrných kontejnerů do 
recyklační firmy i samotnou recyklaci. Díky tomu ušetříme finanční prostředky, 
které bychom jinak museli zaplatit za recyklaci nebezpečných odpadů.  
 
Více se o problematice nakládání s nefunkčními světelnými zdroji a dalšími 
elektrozařízeními dočtete na www.ekolamp.cz. 
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Obec Světlá Hora vyhlašuje 3. ročník soutěže 
 

O NEJCHUTNĚJŠÍ VÁNOČNÍ 
CUKROVÍ 

 

Je pro vás pečení vánočního cukroví koníčkem a 
chcete se pochlubit, jak dobré kousky pečete? 

 

Přineste ochutnat soutěžní vzorky  

v sobotu 30. listopadu do přístavby MŠ od 
11:00 do 12:30. 

Vyhodnocení soutěže proběhne při rozsvěcování 
vánočního stromu v 16:30 hod. 

 

Od 13 hod si můžete přijít vychutnat vánoční 

atmosféru do přístavby a posedět i po rozsvícení 

vánočního stromu. 
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Výstava Jeseníky v kostce ve Vzdělávacím centru VÍCE Ve 
mlýně Karlovice 
 
 
Zajímavá budova bývalého strojního mlýna v centru Karlovic, která 
dlouhá léta neměla žádné využití, v letošním roce poprvé ožila. Pro 
návštěvníky zde spolek Actaea – společnost pro přírodu a krajinu 
upořádal výstavu „Jeseníky všemi smysly“. 
 
Výstava přinesla trochu jiný pohled na vzácnou přírodu Jeseníků. 
Návštěvníci si na ní mohli vyzkoušet své smysly – chuť, čich, hmat, 
zrak, sluch. Poznávali vůně různých dřevin, chuť bylinek, zvuky zvířat, 
přírodniny hmatem v kapsách kabátu děda Praděda. Zvuky různých 
druhů dřev si mohli vyzkoušet na dendrofonu, prošli se po chodníčku 
bosých nohou, poznávali horniny, ptačí budky, … To vše bylo 
doplněno zajímavými informacemi na tabulích, byly také připraveny 
kvízy pro děti i dospělé. 
 
Výstava byla otevřena jen v pátek odpoledne a v sobotu celý den, 
přesto ji přes léto navštívilo více než 1000 lidí. Přivítali jsme také 
školní exkurze dětí z okolních škol. Výstavou prováděli šikovní 
průvodci z řad žáků karlovické školy, dnes již studenti středních škol. 
Patří jim velká pochvala za skvěle odvedenou práci. 
 
V horních patrech mohli diváci na výstavě Podivuhodná zvířata 
shlédnout fotky Mariána Poláka a kresby Jana Hoška, oba jsou tvůrci 
filmu o české přírodě Planeta Česko. 
 
V rámci výstavy také proběhlo několik akcí. Na otvírání výstavy na 
konci května mohli návštěvníci ochutnat kozí i kravské sýry Farmy U 
Stromovouse ze Světlé Hory-Staré Vody. Na konci června proběhla 
beseda s Mariánem Polákem „Nikdy nefilmujte zvířata“. V létě byly 
připraveny soutěže pro účastníky akce Muzea Kosárna „Fajné léto“ 
nebo muziko-terapeutický večírek s nejrůznějšími exotickými 
hudebními nástroji. Na podzim jsme promítli film Planeta Česko a 
rozloučili jsme se výrobou dýňových strašidel a podzimních dráčků. 
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Projekt byl podpořen z rozpočtu Moravskoslezského kraje, podpořili jej 
Lesy České republiky a Obec Karlovice. Děkujeme. Za možnost 
spolupracovat děkujeme také Muzeu Bruntál (muzeum Kosárna). 
 
Pro ty, kteří nestihli výstavu letos navštívit, máme dobrou zprávu. 
Výstava Jeseníky všemi smysly bude doplněna a otevřena znovu příští 
rok! Těšíme se na vás. 
Za všechny tvůrce a pomocníky Kateřina Kočí 
 

Informační středisko CHKO Jeseníky-Karlova Studánka 
 
V letošním roce bylo nově otevřeno Informační středisko CHKO 
Jeseníky-Karlova Studánka v altánu u geologické expozice. Návštěvníci 
v něm mohli shlédnout výstavu fotografií Jak vidím Jeseníky a mohli se 
také dozvědět různé informace o chráněné krajinné oblasti Jeseníky a 
její vzácné přírodě. 
V rámci provozu střediska byla provedena základní údržba pročištění 
geologické expozice. V příštím roce se bude v těchto pracích pokračovat 
a postupně by měly přibýt další zajímavé aktivity pro poznávání přírody 
Jeseníků pro děti i dospělé. Těšit se můžete také na exkurze a 
přednášky pro školy i veřejnost. 
Informační středisko je v majetku Agentury ochrany přírody a krajiny ČR 
a jeho provozovatelem je Actaea – společnost pro přírodu a krajinu, z.s. 

Kateřina Kočí 
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Společenská rubrika 
Blahopřejeme občanům, kteří v měsíci  listopadu  oslaví  svá životní jubilea 

 

88 let Zdeňka Rozsypalová, Světlá 

86 let Karol Judiak, Světlá 

76 let Dana Hrnčiarová, Světlá 

76 let Dušan Sumka, Stará Voda 

73 let Eva Machalová, Světlá 

73 let Marie Rosenbachová, Světlá 

72 let Marie Chromiaková, Světlá 

71 let Jana Přikrylová, Světlá 

71 let Boleslav Šidlík, Světlá 

60 let Milan Berezňanin, Světlá 

60 let Ludmila Filová, Světlá 

 

 
Přivítali jsme 
 

Klára Ciemalová, Světlá 
Ondřej Ciemala, Podlesí 

 

 

Řekli si své ANO 
 

Lukáš Motyčák a Zuzana Náplavová  

David Střešinka a Barbora Kovaříková 
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